
ZÁPIS Č. 2/2005 (158) 
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE  8. ÚNORA 2005 

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1 
 
 
Přítomni:   viz prezenční listina (celkem 19 senátorů) 
 
Omluveni:   Groligová/FP, Hanáček/FIT, Nový/FA, Myšulka/FCH 
           
Hosté:    rektor Vrbka, prorektoři Kazelle, Rais, Jančář, Švec 

Ing. Kotek/v zastoupení kvestora, Dr. Lepková 
 

 
PROGRAM: 
 
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Informace rektora, prorektorů a tajemníka FSI Kotka (v zastoupení kvestora) 
4. Ekonomické záležitosti 

* Předložení návrhu na úpravu tarifních mezd VUT 
5. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol  
6. Legislativní záležitosti 

* Projednání Harmonogramu voleb do AS VUT a kandidáta na jmenování rektorem 
7. Pedagogické záležitosti 
8. Různé 
 
 
 
AD 1) KONTROLA ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ AS VUT 
Jednání zahájil předseda AS doc. Zbořil, který úvodem přivítal všechny přítomné. Zápis z minulého 
zasedání AS VUT byl schválen bez připomínek. 
 
 
AD 2) SCHVÁLENÍ PROGRAMU DNEŠNÍHO ZASEDÁNÍ 
Připomínky nebyly vzneseny, program zasedání AS VUT byl schválen.  
 
 
AD 3) INFORMACE  REKTORA, PROREKTORŮ A KVESTORA 

 Rektor Vrbka 
  Členové AS VUT na dnešním zasedání obdrželi v tištěné formě návrh úpravy tarifních mezd VUT 

s účinností od 1. 4. 2005. Rektor Vrbka přednesl k tomuto návrhu podrobný komentář, ve kterém 
konstatoval, že VUT obdrželo z úrovně MŠMT dotaci ve výši pokrývající navýšení tarifních mezd. 
Součástem VUT bude doporučeno vyplatit rozdíl tarifních mezd od ledna do března 2005 formou 
odměn. Členové AS VUT vzali informaci rektora na vědomí, návrh bude projednán na příštím 
zasedání AS VUT v březnu.  

 Ve dnech 21. – 22. ledna 2005 zasedal výbor EUA, který se mimo jiné zabýval i žádostí brněnských 
vysokých škol o uspořádání konference EUA v Brně. Na základě jednání bylo zatím přislíbeno 
uskutečnit takovou konferenci v Brně buď koncem roku 2006 nebo začátkem roku 2007. Na její 
organizaci se budou podílet všechny brněnské VŠ.   

 Rektor Vrbka pozval přítomné na Ples VUT, který se bude konat dne 18. 3. 2005 v Centru VUT 
v Brně, organizaci  plesu zabezpečují studenti VUT. Vzhledem k tomu, že se jedná o poslední ples 
konaný v tomto funkčním období, požádal rektor o co největší účast.  



 Dne 31. 1. 2005 proběhlo jednání rektora s hejtmanem Jm kraje. Rektor Vrbka seznámil hejtmana se 
zastupujícím kvestorem Ing. Kotkem a následovalo jednání o činnosti Inkubátoru VUT a o návrhu na 
přidružení Jm kraje k Brněnskému centru evropských studií.   

 Dne 25. 1. 2005 se uskutečnilo setkání managementů VUT v Brně a Veletrhy Brno, a. s., připravuje se 
nová smlouva o vzájemné spolupráci.  

 Rozšíření spolupráce VUT s firmou Zetor se týká FSI, FEKT, FP, FCH a FIT, informace byla zaslány 
elektronicky děkanům fakult, za VUT koordinuje vedoucí Útvaru transferu technologií, Ing. Petra  
Peterková, PhD.  

 
 Prorektor Jančář 

 Vedení VUT zaslalo dopis ministryni školství Buzkové se žádostí o přidělení dotace pro rok 2005 na 
tři vybrané nefinancované výzkumné záměry zařazené do skupiny C.  

 Dne 2. března 2005 se v prostorách Centra VUT uskuteční setkání představitelů významných firem Jm 
kraje se zástupci akademické obce VUT.   

  
 Prorektor Švec 

 VUT obdrželo z MŠMT rozhodnutí o přidělení finančních prostředků na rozvojové projekty v celkové 
výši 57 mil. Kč. Kromě toho získá VUT další prostředky z navýšené částky MŠMT na rozvojové 
projekty. Letos poprvé budou přiděleny podle určitých kvalitativních ukazatelů (počty profesorů 
a docentů, mobilita studentů). VUT dopadlo v tomto hodnocení velmi dobře. 

 
 Prorektor Kazelle 

 VUT v rámci rozvojových programů obdrží z úrovně MŠMT navýšení finančních prostředků, kde 
jedním z kritérií pro toto navýšení byla i mobilita studentů na VUT – podpora VUT věnovaná mobilitě 
se de facto tímto způsobem začíná vracet.  

 Koncem ledna navštívil VUT konzul republiky Kazachstán a prorektorka Inženýrsko-ekonomické 
univerzity v Almaty/Kazachstán s nabídkou rozsáhlé spolupráce v oblasti inženýrského vzdělávání. 
Jedná se zejména o uzavření obchodní smlouvy s touto univerzitou o umožnění studia jejich studentů 
na VUT v Brně (asi 200 až 300 studentů).  

 
 Prorektor Rais 

 Informoval o Self-evaluation Report pro asociaci evropských univerzit – tým zástupců fakult se 
domluvil, že přejde na dvě další oblasti v mezičase: 
a) příprava prvotních podkladů pro DZ VUT na léta 2006 až 2010; 
b) VUT je pilotním partnerem výzkumu pro státní správu v oblasti hodnocení kvality vysokých škol, 

bude podrobeno speciální analýze, tým pracovníků VUT bude sbírat data.  
 

 Zastupující kvestor Ing. Kotek 
 Dotace pro rok 2005: údaje jsou zveřejněny na internetových stránkách MŠMT, pro VUT činí dotace 
na vzdělávací činnosti 999 361 tis. Kč, tj. o cca 100 mil. Kč více než dotace na rok 2004 a dotace na 
specifický výzkum na rok 2005 činí 91 mil. Kč, což je o cca 2,5 mil. Kč méně než na rok 2004. 
V současné době se připravuje Rozpočet VUT na rok 2005, který bude zpracován do 14ti dnů 
a následně rozeslán členům EK AS VUT. 

 Výzkumné záměry: Rozhodnutí MŠMT o poskytnutí dotace na realizaci jednotlivých projektů, včetně 
pravidel čerpání, bude ze strany MŠMT ČR poskytnuto do poloviny února 2005.  

 Žádost AS FaVU o zařazení děkana FaVU mezi akademické pracovníky: Ing. Kotek na základě 
žádosti předsedy AS VUT Zbořila o prověření této záležitosti sdělil, že dle zjištěných skutečností, tj. 
s respektováním pracovního zařazení děkana FaVU a způsobu uzavření pracovně-právního vztahu 
mezi děkanem FaVU a VUT v Brně, není děkan FaVU v současné době akademickým pracovníkem 
ve smyslu ustanovení § 70 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách (viz odst. 2 § 70 citovaného 
zákona), i když všechny činnosti akademického pracovníka vykonává.  
Následovala diskuse členů AS VUT, ve které vystoupili zejména Doc. Lhotáková, Doc. Münsterová, 
Ing. Švec, Doc. Zbořil a Ing. Hanušová. AS VUT po diskusi konstatoval, že mu nepřísluší rozhodovat 
o zařazení  pracovníka a že je proto třeba tuto záležitost řešit na úrovni vedení VUT nebo fakulty. 
Současně doporučil požádat organizační a právní odbor rektorátu VUT o právní výklad možného 
řešení této záležitosti.  
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AD 4) EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
 

 Předložení návrhu na úpravu tarifních mezd VUT 
 
Návrh vedení VUT byl předložen v rámci bodu 3 – vystoupení rektora Vrbky. 
 
 
AD 5) INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL  
Doc. Münsterová úvodem sdělila, že informace o jednání předsednictva RVŠ ze dne 20. 1. 2005 jsou 
uvedeny v zápise z  jednání, který je umístěn na internetové adrese: http://www.radavs.cz/dalsi.php?c=45
Dále sdělila, že rok 2005 bude pro Radu vysokých škol v současném personálním složení posledním 
rokem jejího funkčního období a předpokládá tedy, že její činnost bude velmi intenzivní. Rada vysokých 
škol má své zastoupení v mnoha celorepublikových radách a komisích – např. v Radě pro výzkum 
a vývoj, Radě pro rozvoj lidských zdrojů, Pracovní skupině pro přípravu aktualizovaného návrhu 
koncepce reformy vysokého školství ve vazbě na připravovanou Strategii hospodářského růstu ČR nebo 
v pracovní komisi MŠMT, která připravovala koncepci změny ve financování ubytování a stravování 
studentů, atd. V rámci činnosti komisí probíhá připomínkování různých obsáhlých dokumentů a rovněž 
jsou ve spolupráci s některými institucemi řešeny různé projekty (např. projekt Hodnocení kvality VŠ – 
spolupráce RVŠ a CSVŠ).  
Na závěr doc. Münsterová sdělila, že spolupracovala jako konzultant AS VUT na přípravě dokumentů pro 
hodnotící komisi EUA a s uznáním se vyslovila o množství práce, kterou vytvořená pracovní skupina 
věnovala zpracování materiálu.  
 
Mgr. Božek informoval o návrhu novely zákoníku práce a dalších právních předpisů, které obdržel jako 
člen legislativní komise RVŠ k připomínkování. Materiály byly zaslány Radě vysokých škol z úrovně 
MŠMT s termínem předložení připomínek do 18. 2. 2005. Mgr. Božek navrhl rozeslat tyto dokumenty 
všem členům AS VUT k připomínkám – materiál rozešle tajemnice Cardová, připomínky mohou být 
zasílány do pondělí 14. 2. 2005 na adresu cardova@ro.vutbr.cz. Vznesené připomínky budou zaslány na 
MŠMT JUDr. Koťátkové.  
 
 
AD 6) LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 
Doc. Lhotáková informovala o zasedání LK AS VUT konaném dne 25. 1. 2005, na kterém byl projednán 
návrh Harmonogramu voleb do AS VUT pro funkční období říjen 2005 až říjen 2008 a voleb kandidáta 
na jmenování rektorem. Návrh sestavený předsedkyní LK doc. Lhotákovou a tajemnicí Cardovou vychází 
z předcházejících jednání AS VUT z předpokladu, že volby do AS VUT se uskuteční v měsíci květnu. 
Zápis z jednání LK spolu s návrhem harmonogramu obdrželi členové AS VUT E-mailem dne 31. 1. 2005.  
Doc. Lhotáková na dnešním zasedání vyzvala členy AS VUT k diskusi o předloženém návrhu.  
RNDr. Krupková vznesla dotaz AS FEKT týkající se možných legislativních problémů v případě, že by 
v květnu byli do AS VUT zvoleni studenti přecházející z jednoho stupně studia do druhého, tzn. 
z bakalářského do magisterského nebo z magisterského do doktorského. Doc. Zbořil a doc. Lhotáková 
informovali o průběhu zasedání LK AS VUT, na kterém legislativní komise doporučila jako možné 
následující řešení: studenti, kteří končí bakalářské nebo magisterské studium mají možnost být zvoleni do 
AS VUT a členy nového senátu se stávají v den ustavujícího zasedání AS VUT v říjnu. JUDr. Králík 
z organizačního a právního odboru Rektorátu VUT, který se zúčastnil zasedání LK, se proti řešení 
navrženému legislativní komisí nevyjádřil zamítavě, přesto však nepovažoval toto řešení za legislativně 
úplně čisté.  
Následovala obsáhlá diskuse členů AS VUT týkající se zpracovaného návrhu harmonogramu, v diskusi 
vystoupili RNDr. Krupková, doc. Münsterová, Ing. Hanušová, doc. Zbořil, Mgr. Božek, Dr. Popela, Ing. 
Švec a další členové AS VUT. Dále bylo připomínkováno zejména to, že volby do AS VUT se uskuteční 
v květnu a ustavující zasedání nově zvoleného AS VUT se bude konat až v říjnu, což může být důvodem 
k oslabení pravomoci současného AS VUT, tzn. že by mohlo dojít k paralelnímu vnímání obou senátů.  
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V diskusi byl podán návrh, aby harmonogram zůstal v původním navrženém znění a pouze byl opraven 
původní termín konání voleb v měsíci květnu, a to tak, aby volby do AS VUT na fakultách probíhaly dle 
uvážení fakult, avšak s podmínkou, že musí být uskutečněny do konce září 2005.  
V souvislosti s problematikou voleb do SK AS VUT požádala studentská komora o přestávku, aby se 
mohla poradit. Po přestávce předseda SK Ing. Švec sdělil, že SK AS VUT žádá o prověření možnosti 
uskutečnění voleb do AS VUT až v průběhu měsíců září – října tak, aby se voleb mohli zúčastnit i nově 
přijatí studenti I. ročníků. Pokud by tento požadavek nemohl být přijat, netrvají na změně předloženého 
návrhu harmonogramu a akceptují původní návrh v nezměněné podobě.  
Členové AS VUT poté diskutovali o tom, zda bude reálné uskutečnit volbu kandidáta na jmenování 
rektorem v termínu daném MŠMT (zpravidla bývá 15. listopadu). V diskusi byl doporučen dotaz na 
MŠMT, jaká je možnost prodloužení tohoto termínu a do kdy.  
Na závěr se členové AS VUT dohodli, že na dnešním zasedání nebudou přijímat konečné stanovisko 
k předloženému návrhu Harmonogramu voleb do AS VUT a kandidáta na jmenování rektorem 
a ponechají si čas na rozhodnutí do příštího zasedání AS VUT. LK AS VUT zváží všechny výše uvedené 
připomínky a projedná možné alternativy harmonogramu s tím, že volby do AS VUT musí být 
uskutečněny tak, aby nový senát mohl zahájit svoji činnost po ukončení mandátu současného AS VUT.  
 

 Návrh AS FAST na změnu Statutu FAST 
Návrh AS FAST na změny Statutu FAST byl rozeslán všem členům AS VUT E-mailem dne 
2. února 2005. Změny týkající se článků 8 a 27 jsou nepodstatným upřesněním textu, návrh na 
změnu článku 26 je věcný – požaduje vrátit uvedenou formulaci do tvaru, v němž byla 
v předcházejícím platném znění Statutu FAST. Návrh na změnu čl. 47 umožňuje děkanovi FAST 
udělovat speciální pamětní medaili studentům FAST.  
Doc. Lhotáková sdělila, že LK AS VUT na svém zasedání dne 25. 1. 2005 byla již předběžně 
informována o výše uvedených změnách Statutu FAST a neměla k nim žádné připomínky. 
Vzhledem k tomu, že ani na dnešním zasedání členové AS VUT nevznesli žádné připomínky, 
bylo přistoupeno ihned k hlasování o schválení předloženého návrhu. 
Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje předložený návrh změn Statutu FAST ve znění rozeslaném E-
mailem dne 2. února 2005. 
Hlasování:  
Pro – 15 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje předložený návrh změn Statutu FAST ve znění rozeslaném E-
mailem dne 2. února 2005. 
 

 Zrušení usnesení komory akademických pracovníků AS VUT č. 1 a 2  přijatých na zasedání 
AS VUT dne 11. 1. 2005 

Komora akademických pracovníků AS VUT na minulém zasedání odvolala z funkce předsedy KAP Mgr. 
Božka z důvodu jeho dlouhodobé nepřítomnosti na zasedáních AS VUT a zvolila novým předsedou KAP 
doc. Dalíka. Vzhledem k tomu, že  volba nového předsedy KAP neproběhla v souladu s ustanoveními Čl. 
9 odst. 1 Volebního a jednacího řádu AS VUT a Přílohy č. 1 – Volební řád pro volbu předsedy 
a místopředsedů AS VUT,  legislativní komise AS VUT konstatovala, že došlo k pochybení a doporučila 
tuto záležitost znovu projednat na dnešním zasedání AS VUT.  
Na dnešním zasedání AS VUT se uskutečnila krátká diskuse, ve které Mgr. Božek sdělil, že se již bude do 
konce funkčního období senátu zúčastňovat všech zasedání AS VUT. Dále doc. Dalík navrhl 
akademickému senátu zrušit obě usnesení KAP přijatá na minulém zasedání AS VUT a poté komora 
akademických pracovníků AS VUT hlasovala o následujícím návrhu na usnesení. 

Návrh na usnesení: 
KAP AS VUT konstatovala, že pochybila při volbě předsedy KAP uskutečněné na minulém zasedání AS 
VUT, a proto ruší obě usnesení přijatá na minulém zasedání AS VUT dne 11. 1. 2005 (UAS 1 a UAS 2).  
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Hlasování: 
Pro – 10 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 2 
KAP AS VUT konstatovala, že pochybila při volbě předsedy KAP uskutečněné na minulém zasedání AS 
VUT, a proto ruší obě usnesení přijatá na minulém zasedání AS VUT dne 11. 1. 2005 (UAS 1 a UAS 2).  
 
 
AD 7) PEDAGOGICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
RNDr. Dobis informoval o průběhu zasedání PK AS VUT konané dne 25. 1. 2005 – zápis z tohoto 
jednání obdrželi všichni členové AS VUT E-mailem dne 31. 1. 2005. RNDr. Dobis sdělil, že komise 
projednávala návrh směrnice rektora k výuce angličtiny, humanitních předmětů a tělesné výchovy 
a pracovní návrh Ing. Hanušové na způsob hodnocení práce pedagoga a posuzování hodnoty výuky 
(přednášky, cvičení v laboratořích, ateliérech, atd). Tímto návrhem PK AS VUT nemíní zasahovat do 
kompetence fakult, ale vhledem k tomu, že AS VUT často stojí před rozhodnutím, jak řešit určité 
problémy spojené se schvalováním rozpočtu VUT (dotace nebo podpory některé z fakult a celoškolských 
pracovišť), hledá proto možnosti, jak provést možná porovnání pracovní zátěže. Na dnešním zasedání 
předložila Ing. Hanušová nové znění svého návrhu, které bylo upraveno na základě výsledku jednání PK 
AS VUT a požádala senátory o doplnění některých údajů a případně o sdělení připomínek.  
Ing. Hanušová sdělila, že byla pověřena Akademickým senátem FP požádat rektora Vrbku o  písemné 
stanovisko k dvěma následujícím dotazům vztahujícím se k přípravě výuky cizích jazyků na VUT: 
 Akademický senát FP VUT žádá: 
1) aby byl písemně sdělen počet týdnů zimního a letního semestru roku 2005/2006 (kvůli akreditacím 

bakalářských studijních programů); 
2) informaci jak postupovat při předkládání akreditace, když zavedením angličtiny ve VUT 

požadovaném rozsahu bude překročen Akreditační komisí doporučovaný počet kreditů i hodin týdně.  
 
 
AD 8) RŮZNÉ 
 
V bodě Různé nebyly předneseny žádné informace, možnost vystoupit v tomto bodě nevyužil žádný 
senátor/ka. 
 
 
 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 8. března  2005 v 9:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1. 

 
 
 
 
 
           Ing.  Jaroslav Švec, v. r.                                                            Doc. Ing. František Zbořil, CSc., v. r. 
předseda Studentské komory AS VUT                                                          předseda AS VUT v Brně 
 
 
 
 
Zapsala: Jarmila Cardová 
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